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Referent 

Helene Nørgaard 

 

Afbud 

Sofie Emilie Rudgaard Nyrup, Henrik Bøggild, Jessica Jamal El-Hage-Ali, Louise Pape Haugaard, Kristian 

Kjær-Staal Petersen, Patrik Kristoffer Kjærsdam Telléus 

 

Dagsorden: 

 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  

2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde 

3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst 

4. Behandling af censorrapporter vintereksamen 

5. Behandling af semesterevalueringer incl. studiestartsevaluering E22 + behandling af semesterkoordinators 

evalueringsrapporter E22 

6. Orientering om status på studieordningsrevision for Medicin  

7. Oplæg vedr. professionalisme og tavshedspligt  

Pkt. udsat til studienævnsmødet den 25. april. 

8. Hvordan sikrer vi at ledelsen på HST ser opmærksomhedspunkter der diskuteres/opstilles i studienævnet 

9. Procedure for udarbejdelse af skriftlige opgavesæt til eksamen 

10. Godkendelse af uddelegeringsinstruks ifm. sagsbehandling 

11. Procedure ifm. mistanke om brug af rusmidler under klinikophold og patientrelateret undervisning 

12. Sager om aktindsigt ifm. eksamensspørgsmål og rettevejledning 

13. Eventuelt 

 

Action points fra mødet 

Punkt  Actionpoint Ansvar 

3d Meddelelser fra observatører JE opfordrede til at finde deltagere til møde med 

trænregimentet 21. april.  

JE/SA 

5 Behandling af 

semesterkoordinatorrapporter 

Semesterkoordinatorrapport for 5. semester BA, 

3. semester KA, medicin og 4. semester KA 

medicin blev ikke godkendt. Studienævnets 

kommentarer sendes til semesterkoordinator 

 

Specifikke kommentarer vedr. undervisning er 

videresendt til Institutterne 

 

HN 

 

 

 

 

JKK/LPH 

6. Status for 

studieordningsrevision for 

Medicin 

Første skabelon udsendes til høring i 

studienævnet efter påske. Pkt. til 

studienævnsmødet den 25. april 

SN -

medlemmer 

7. Oplæg vedr. professionalisme 

og tavshedspligt  

 

 

Udsættes til et senere møde JKK 
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8. Hvordan sikrer vi at ledelsen på 

HST ser 

opmærksomhedspunkter der 

diskuteres/opstilles i 

studienævnet  

 

Det blev besluttet, at fremadrettet sendes punkter 

til HST ledelsesmøderne med ønske om at der 

tages referat fra punkterne. 

HN 

9.  Procedure for udarbejdelse af 

skriftlige opgavesæt til 

eksamen 

 

Studienævnet ønskede besked på, om der 

rekvireres timer til medbedømmere. Desuden var 

studienævnet i tvivl om, hvordan medbedømmer 

introduceres til denne opgave og om hvem som 

holder styr på at der til alle eksaminer bliver lavet 

tjek af medbedømmer. 

Punkt til næste HST ledelsesmøde  

HN/Punkt til 

kommende 

ledelsesmøde 

11. Procedure ifm. mistanke om 

brug af rusmidler under 

klinikophold og patientrelateret 

undervisning 

 

Udsendes som generel information til alle MedIS 

og medicinstuderende på BA samt lægges på alle 

semesterrum. Er udsendt på KA medicin.  

HN 

12. Sager om aktindsigt ifm. 

eksamensspørgsmål og 

rettevejledning 

Jura inviteres med til studienævnsmødet den 25. 

april for at informere om regler for området 

HN 

13.  Lokale på Sygehus Nord til 

medicin studerende 

Pga. forsinkelse til udflytning for 

medicinstuderende til NAU, kontakter JE 

hospitalsledelsen for at finde et lokale på Sygehus 

Nord 

JE 

 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger 

Studienævnet behandlede dispensationer siden sidste møde.  

 

Henvendelser i Studievejledningen vedr. kandidatoptag 

Studievejledningen oplyste at der har været mange henvendelser fra studerende med spørgsmål til 

kandidatoptag.  

Til foråret 2024 afholder Studievejledningen et orienteringsmøde vedr. kandidatoptag først i marts. 

 

Tydeligere MedIS profil 

Der ses på at skabe en tydeligere MedIS profil. Der er igangsat samarbejde med AAU-karriere for at tydeliggøre 

identitet for MedIS på 2. og 4. semester. MedIS kandidat har deltaget i karrieremesse.  

JKK informerede om at ifm. studieordningsrevisionen ses der på allerede fra 1. semester at skabe tydelig identitet 

for MedIS.  

 

2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde 

Pkt. 7: Oplæg vedr. professionalisme og tavshedspligt udsættes til et senere møde. 

Dagsorden og referat fra sidste møde blev godkendt.  

 

3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst 

a) Studienævnsformand 

Ansøgere til MedIS kandidatuddannelserne 

BM: 34 ansøgere (1. prioritet 29 ansøgere) 
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MMA: 24 ansøgere (1. prioritet 22 ansøgere) 

TM: 22 ansøgere (1. prioritet 12 ansøgere) 

 

SB oplyste at det forventes at der vil starte mellem 50 og 60 studerende på MedIS kandidat incl. 

udenlandske studerende.  

Mellem 10-15% af studerende på kandidat siger nej tak til pladsen, men har retskrav i 3 år.  

 

Ansøgere Medicin kandidat 

Der er i alt 168 retskravsansøgere og 84 ikke retskravsansøgere. 

Ikke retskravsansøgerne behandles af et fagligt udvalg bestående af SA, JKK, LA, SB på møde den 27. 

april.  

 

Kvote II medicin bachelor 

417 ansøgere til 1. prioritet i alt 1599 

 

Kvote II MedIS bachelor 

27 ansøgere til 1. prioritet i alt 189 

 

http://www.adm.aau.dk/budgetplan/access_auc/dwkot/ansog6.html 

Studerende der søger i kvote II, vil blive automatisk bedømt i kvote I, hvis de har gennemsnittet.  

 

b) Næstformand 

Ingen meddelelser 

 

c) Studieleder 

Evaluering af bootcamp 

I forbindelse med ekstraordinær evaluering af bootcamp er der lavet lidt om på indholdet vedr. 

introduktion til det elektroniske journalsystem. 

  

SurveyXact ændringer 

Der vil fremadrettet i SurveyXact være mulighed for, at de studerende kan registrere, hvor de har været i 

klinik, hvilket gør evalueringerne mere brugbare. Der vil blive arbejdet med rapporterne ift. layout og de vil 

fremover blive udsendt til de relevante fagansvarlige.  

Studienævnet gjorde opmærksom på at SurveyXact rapporterne er meget svære at læse og meget 

lange.  

 

Dimittendundersøgelse 

Undervisnings- og forskningsstyrelsen sender dimittendundersøgelse ud hvert 2. år som ikke er specifik 

for medicinuddannelsen. JKK har været i dialog med studieservice som har givet grønt lys til, vi laver 

egen dimittendundersøgelse for medicinske kandidater. Der er nedsat en arbejdsgruppe blandt andet 

med yngre læger og arbejdet har været udsendt i høring. Udkastet til dimittendundersøgelsen er sendt til 

godkendelse i studieservice.  

JKK forklarede, at det er tanken at få et arbejdsredskab som kan afspejle, om vores kandidater har 

opnået relevante kompetencer. 

 

Tydeligere profil for MedIS 

JKK informerede om at der ifm. studieordningsrevision for MedIS på 1. semester i RUS ugen arrangeres 

et tema vedr. MedIS identitet, hvor SRP er tovholder. Der arbejdes desuden med third room som er en ny 

digital platform. Desuden skal der skabes tydelige kompetenceprofiler til brug i CV og skabes kontakter til 

industrien for MedIS.  

 

http://www.adm.aau.dk/budgetplan/access_auc/dwkot/ansog6.html
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d) Observatører 

JE orienterede om arrangement med trænregimentet den 21. april, hvor der ønskes flere deltagere. Der 

er nu 11 tilmeldt til arrangementet.  Det blev besluttet, at SA forsøger at finde flere deltagere. 

 

4. Behandling af censorrapporter vintereksamen 

Studienævnet behandlede censorrapporterne. Der var angivet tekniske udfordringer vedr. udbetaling af 

kørselsgodtgørelse.  

 

Censorerne får tilsendt studieordningen, men da en del ønsker yderligere information, kan notatfeltet i DE bruges 

til en kort beskrivelse af faget og oplysning om de lærebøger der har været undervist efter. Herudover kan der 

fremsendes uddybende vejledning til censorer som bilag.  

 

Studienævnets kommentarer til censorrapporterne var at der er positiv feedback til vores afholdte eksaminer og 

niveauet er tilsvarende de andre Medicin uddannelser i Danmark.  

 

5. Behandling af semesterevalueringer incl. studiestartsevaluering E22 + behandling af semesterkoordinators 

evalueringsrapporter E22 

 

SB indledet mødet med at orientere om generelle problematikker i de behandlede SurveyXact rapporter for E22. 

 

• Studiemiljø og NOVI 8 

SB orienterede om at der har været meget stor kritik af studiemiljøet pga. flytning og manglende faciliteter 

og byggerod på Universitetet primært omkring Fredrik Bajers Vej 7A. De studerende har skrevet i 

semesterevalueringen, at de håber dette bliver løst ifm. flytningen til Selma Lagerlöfs Vej.  

De studerende er klar over, at de er nødt til at have forelæsninger i NOVI 8. De oplever dog ikke, at de er 

velkommen på NOVI 8 og må blandt andet ikke tage vand fra kølevandhanen mm. HST har efterfølgende 

været i dialog med NOVI omkring dette og der er opsat automat med drikkevarer mm.  

 

• Chikane 

Der har været meget få sager angivet og ingen sager som kræver opfølgning.  

 

• 5. semester 

På 5. semester er kvaliteten af undervisning samt planlægning af denne forringet gennem semesteret, 

Herudover har kvaliteten af nogle af eksaminerne ikke været optimal. 

 

• Kandidat medicin  

De medicinske specialer får væsentlig bedre udtalelser end de kirurgiske. Dette er der allerede fulgt op på 

fra klinisk institut i semesterkoordinatorrapporterne.  

 

• Kritik af online undervisning 

I spørgsmålet ang. IT-færdigheder er der stor kritik af at der fortsat afholdes online undervisning. Dette 

skulle være afviklet efter genåbning af universitetet.  

Studerende gør opmærksom på at der ikke ønskes kombination af online og fysiske forelæsninger på 

samme dag. Kritikpunktet videregives til HST.  

 

Semesterkoordinators evalueringsrapporter blev herefter behandlet med udgangspunkt i studienævnets 

kommentarer. 

 

Studienævnet besluttede for hver rapport, hvorvidt de kan godkendes, betinget godkendes eller ikke kan 

godkendes. Herudover blev det vurderet om der er forhold, som studienævnet ønsker at følge op på udover 
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semesterkoordinators forslag.  

 

Studienævnet var enige om at i semesterkoordinatorskabelonen skal feltet vedr. eventuelle personfølsomme 

oplysninger fjernes. I stedet skal semesterkoordinator fremsende personfølsom information til HN i  følgemailen 

som sendes med rapporten, hvis der er personfølsomme oplysninger.  

 

Semester Konklusion Bemærkninger 

1. Semester MedIS og Medicin 

bachelor 

 

 

 

 

Godkendt 

3. Semester MedIS og Medicin 

bachelor  

 

 

 

 

 

Godkendt 

5. Semester MedIS og Medicin 

bachelor  

 

Rapporten blev ikke godkendt og 

studienævnets kommentarer er 

sendt til semesterkoordinator 

Betinget godkendt 

1. Semester MedIS 

 

 Godkendt 

3. Semester MedIS KA  

 

Godkendt 

1. og 2. semester Medicin KA 

 

 

Afventer behandling for kirurgi Godkendt for medicin 

 

3. Semester Medicin KA  

 

Rapporten blev ikke godkendt og 

studienævnets kommentarer er 

sendt til semesterkoordinator 

Betinget godkendt 

 

4. Semester Medicin KA 

 

Rapporten blev ikke godkendt og 

studienævnets kommentarer er 

sendt til semesterkoordinator 

Betinget godkendt 

5. Semester Medicin KA  Godkendt 

3. semester sexologi  

 

 Godkendt 

 

Studienævnet gjorde opmærksom på at det er en krævende opgave at behandle 

semesterevalueringer/koordinatorrapporter. Der var en diskussion om, hvornår det rigtige tidspunkt er at udsende 

SurveyXact for at få svarprocenten op.  

 

Der var enighed om at det er vigtigt at semesterkoordinatorerne bruger tid på at opfordre studerende til at udfylde 

SurveyXact.  

 

SA informerede om at på medicin kandidat evalueres der sidste dag i afdelingen, inden næste hold starter ugen 

efter er der fulgt op på problematikker. Evaluering lige efter kurser har stor effekt.  

 

De studerende sagde at både de og FAK SUND opfordrer studerende, at de skal evaluere for at der kan handles 

på kritikker. BJ nævnte at evaluering undervejs i semesteret får studerende til at glemme deres input, når 

SurveyXact skal besvares.  

 

GN gjorde opmærksom på at det ser ud til i Survey at fra de første semestre er der højere svarprocent.  
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6. Orientering om status på studieordningsrevision for Medicin  

SB orienterede kort om status på studieordningsrevisionen.  

Studienævnet udarbejder det første oplæg til studieordningsrevisionen. Efter påske vil første skabelon til 

studieordningsrevisionen være klar til høring i studienævnet.  

Pkt. til studienævnsmødet den 25. april. 

 

7. Oplæg vedr. professionalisme og tavshedspligt  

Pkt. udsættes. 

  

8. Hvordan sikrer vi at ledelsen på HST ser opmærksomhedspunkter der diskuteres/opstilles i studienævnet  

Studienævnet ønskede at få klar procedure for, hvordan studienævnet sikrer, at ledelsen på HST ser de 

opmærksomhedspunkter som studienævnet ønsker viderebragt. Det blev besluttet, at fremadrettet sender HN 

punkter til dagsorden til HST ledelsesmøderne med ønske om at der tages referat fra punkterne. Punkterne som 

ønskes diskuteret af studienævnet vil hhv. blive sendt til HST ledelsesmøder, studieleder eller viceinstitutleder alt 

efter hvilken type det drejer sig om: personsager, undervisningssager eller studiemiljø mm.   

 

9. Procedure for udarbejdelse af skriftlige opgavesæt til eksamen 

JKK orienterede om politik for udarbejdelse af skriftlige opgavesæt til eksamen. Dette sker på baggrund af sag om 

annullering af eksamen i ”Marketing and market access for health care”, MMA 1.semester kandidat den 9. januar, 

hvor en betydelig del af opgaverne bestod af genbrug fra tidligere eksamenssæt. Politikken er udarbejdet på 

baggrund af udkast fra Uddannelsesjura.  

 

Ved intern censur skal opgavesættet sendes til gennemsyn ved medbedømmer. Studienævnet ønskede besked 

på, om der rekvireres timer til medbedømmere. Desuden var studienævnet i tvivl om, hvordan medbedømmer 

introduceres til denne opgave, og om hvem som holder styr på at der til alle eksaminer bliver lavet tjek af 

medbedømmer. Punktet er sendt til næste HST ledelsesmøde. 

 

10. Godkendelse af uddelegeringsinstruks ifm. sagsbehandling 

Uddelegeringsinstruks blev godkendt.  

 

11. Procedure ifm. mistanke om brug af rusmidler under klinikophold og patientrelateret undervisning 

JKK informerede om udarbejdet procedure som er godkendt af jura. Studienævnet godkendte proceduren som 

lægges på Moodlerummene. 

Hvis der er mistanke om at studerende bruger rusmidler opstartes der en disciplinærsag.  

Studienævnet diskuterede, hvordan man bedst hjælper studerende som har brug for hjælp. 

Hvis man er bekymret for studerende, skal der sendes henvendelse til studieleder.  

Studerende kan enten henvende til studie- og trivselsvejledningen eller semesterkoordinator. Det er også muligt at 

semesterkoordinator kontakter studie- og trivselsvejledningen, hvis den studerende er indforstået med det. Det er 

muligt at booke samtaler med studie- og trivselsvejledningen på deres hjemmeside.  

 

12. Sager om aktindsigt ifm. eksamensspørgsmål og rettevejledning.  

Studienævnet diskuterede hvilke rettigheder undervisere har ifm. studerende som søger aktindsigt. 

I lovgivningen om aktindsigt skal der være taget direkte forbehold for aktindsigt, før man kan undlade at give 

aktindsigt.  

 

På baggrund af diskussionen ønskede studienævnet at Uddannelsesjura inviteres til studienævnsmødet 25. april 

for at informere for gældende regler på området samt diskutere emnet. HN har kontaktet Christina Buhl som 

deltager på SN mødet den 25. april.  

 

13. Eventuelt 

Suppleanter til MedIS 
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GN spurgte om der kan vælges suppleanter til studienævnet for MedIS, da der ikke pt. er suppleanter. 

SB orienterede om at der først kan opstilles suppleanter ifm. næste valgperiode. 

 

Lokaleudfordringer for medicin kandidat 

SA sagde, at det var forventeligt, at lokaleudfordringer blev løst i forbindelse med flytning til NAU. Da dette 

desværre har lange udsigter for medicin kandidat, vil studienævnet bede Prodekanen om at tage kontakt til 

hospitalsledelsen for at få et lokale til medicinstuderende på sygehus Nord. 

JE kontakter hospitalsledelsen vedr. lokale.  


